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سید محمدعلی ابطحــی فعـــال 
اصلاح طلب در حساب اینستاگرام 
خود نوشت: »آقای کیهان حاضریم 
به روحانی و  هر چه می خواهید 
دولتش بد وبیراه بگوییم و هر روز 
برای دولت  آیت الکرسی  صدبار 
جدید بخوانیم؛ ولی کرونا را در 
دعوای جناحی نیاورید. به کیهان 
برخورده که ما نگران فوت کرونایی  ها 
در این حجم بی نظیر هستیم. خیال 
کرده که خدای ناکرده این انتقاد و 
رنج از مردن هموطنانمان تضعیف 
آقای رئیسی است و کیهان وظیفه 
دارد خاله خرسه وار طرفدار آقای 
رئیسی باشد.  نقد ما به رئیس جمهور 
برمی گردد. بعد یادداشت نوشته  
که رئیسی لال  ها را شفا می دهد. 
مصداقش را هم من و آقای عباس 
عبدی معرفی کرده که تقریبا هر روز 
در طول این سال ها یک اظهار نظری 
کرده ایم که بیشترش نقد بوده است. 
خدا آقای رئیسی را از این حامیان 
مصنوعی مصون قرار دهد. همین  ها 
با این حمایت های این شکلی بلای 
بدی بر سر احمدی نژادی که تازه در 

دور اول آمده بود، آوردند.«

سپاه از هر زمان دیگری 
مقتدرتر است

جانـشین فرمانده کل سپاه با بیان 
دیگری  زمان  هر  از  ســـپاه  اینکه 
مقتدرتر است، گفت: قدرت امروز ایران 
اسلامی قابل قیاس با گذشته نیست. 
دریادار پاسدار علی فدوی با بیان اینکه 
فرمانده سپاه یعنی فرمانده خدمتگزار 
و  خدمتگزاری به مردم  عبادت  است، 
تصریح کرد: فرماندهان سپاه همواره 
در صف اول همدلی قرار دارند و همه 
فرماندهان سپاه برای رفع مشکلات 
مردم »همدل  و همراه« شده اند؛ چرا که 
معتقدیم هرچقدر بین مسئولان همدلی 
و همراهی باشد مشکلات مردم بهتر 
حل می شود. وی افزود:  انسان اگر در 
حزب خداوند قرار گیرد، وعده خداوند 
محقق می شود؛ زیرا حزب غالب حزب 
خداوند است و هیچ  وقت حزب شیطان 
پیروز نمی شود و وعده خداوند بر این 
بوده که حزب شیطان هرچقدر هم قوی 
اما همواره مغلوب است که باید تمام 
توجه مان به شاخصه های حزب خداوند 
باشد. دریادار فدوی در ادامه تصریح کرد: 
دشمنان نظام و کشور در طول 42 سال 
گذشته، با تمام توان علیه ایران اسلامی 
توطئه می کنند، اما هرگز نتوانسته اند 
حتی یک پیروزی برای خود ثبت کنند. 

رئیسی از سهم خواهی ها 
گلایه کرده است

فعال سیاســـی اصولــگرا در مورد 
سهم خواهی جریان های مختلف از 
دولت رئیسی گفـــــت: رئیس جمهور 
منتخب که در زمان ثبت نامش، ورود 
خود در میدان انتخابات، را ورودی 
مستقل اعلام کرد و خانه های مردم را 
به عنوان ستادهای انتخاباتی اش معرفی 
کرد، اکنون با درخواست عظیمی از 
سهم خـــواهان جناحـــی و بعضــی 
از نمایندگان مجلس برای حضور در 
کابینه اش روبه رو شده است تا آنجا که 
آیت ا... رئیسی هم از این سهم خواهی ها 
گلایه کرده و به همکاران و کمیته های 
مشورتی خود دستور داده تا ذهن خود 
را از این سهم خواهی ها خالی کنند و با 
آرامش کار خود را برای برنامه ریزی های 
مختلف  برای شروع کار انقلابی ادامه 
دهند. حسن بیادی افزود: اما شک 
نکنید که حتما این معضل سیاسی و 
اجتماعی به گونه های مختلف از طریق 
باندهای متصل به قدرت و ثروت صورت 
خواهد پذیرفت و باید منتظر رفتار 
سیاسی نمایندگان مجلس در زمینه 
رأی اعتماد به وزرای پیشنهادی ماند 
و تحقق این سهم خواهی یا عدم آن را 

مشاهده کرد.

سـرمقــاله

فواد حسین، وزیر امور خارجه عراق، در نتیجه تحولات 
اخیر منطقه و برای تقدیم دعوتنامه نشست بین المللی بغداد 
با حضور رئیس جمهور، اکنون در ایران حضور یافته است. 
این گردهمایی کشورهای همجوار عراق اعم از کشورهای 
عربی، ایران و ترکیه در اجلاس منطقه ای برای بیان مشکلات 
توسط خود کشورهای منطقه و خروج آنها از وضعیت ناآرام 
کنونی است، چرا که از یک سو آمریکایی ها با قصد خروج از 
منطقه، تمایلی به دخالت در امور داخلی آن ندارند و از سوی 
دیگر تجربیات طی سالیان گذشته نشان داده اختلاف و 
چند دستگی در میان کشورهای منطقه جز کشتار، بی ثباتی، 
ناامنی و ویرانی نتیجه دیگری نداشته  است. به نظر می رسد از 
همین روست که کشورهای منطقه مخصوصا کشورهای عربی 
حاشیه خلیج فارس حالا در برابر واقعیت ها، خود را تسلیم 
می دانند تا با گفت وگو، مذاکره و رسیدن به تفاهم، اختلافات 
منطقه را در درون منطقه برطرف کنند. باید به خاطر داشت 
که آرامش منطقه هیچ گاه با دخالت عوامل خارجی و حضور 
بیگانگان محقق نشده است. در مجموع حضور عوامل بیگانه 
در منطقه تشنج آفرین است و نه تنها هیچ گاه این حضور ثبات 
و امنیت به بار نمی آورد؛ بلکه باعث ناامنی نیز می شود، چرا که 
آنها در منطقه بیگانه هستند و این خود کشورهای منطقه اند 
که باید برای منطقه تصمیم بگیرند. درست است که در این 
نشست احتمال دارد کشوری چون فرانسه نیز به عنوان عضوی 
از اتحادیه اروپا شرکت کند؛ اما حضور آن تنها به دلیل نقش 
سنتی فرانسه در منطقه خاورمیانه، به خصوص در لبنان و 
برخی کشورهای د یگر است. درنتیجه آقای مکرون در این 
نشست تنها حضور ناظرانه و بدون  دخالت در امور خواهد 
داشت. در خصوص آمریکا همچنین در اتفاقات اخیر شاهد 
بوده ایم که این کشور با صرف هزاران میلیارد دلار در نهایت 
ناچار به گریز از منطقه شده است. حالا نیز اولویت آمریکا 
دیگر این منطقه نیست و به دلیل بی حاصل ماندن این هزاران 
میلیارد دلار هزینه، دیگر نمی تواند در منطقه اهتمامی  داشته 
باشد. فکر می کنم آینده بدون حضور آمریکا آینده مثبت و 
درخشانی خواهد بود و می توان خوش بین بود که اختلافات 
کشورهای منطقه در صورت اتخاذ تصمیمات درست کمتر 
می شود و همکاری های دسته جمعی در منطقه افزایش یابد. 
اکنون وقت آن است که کشورهای منطقه خود مسئولانه عمل 
کنند و دور یک میز به تفاهم لازم برسند. اگر این اجلاس موفق 
شود، یک ابتکار بسیار جدید و مهم محسوب خواهد شد که 
پس از سالیان طولانی اختلاف و چنددستگی در منطقه، برای 
اولین بار سبب می شود مشکلات از جانب خود افراد منطقه 
بیان شود و در نتیجه این نشست و رفع اختلافات و کاهش 
مشکلات، همکاری هایی بر اساس تفاهمات جدید شکل گیرد 
و آینده ای متفاوت و مطلوب برای کشورهای منطقه رقم بزند.

اجلاس منطقه ای بغداد ؛ نشستی برای تفاهم 

بازدید میدانی از مرکز تزریق واکسن
ابراهیم رئیسی، رئیــس جمهور دیــــروز 
)سه شنبه( به صورت میدانی در یکی از مراکز 
تزریق واکسن کرونا حضور یافت و از نزدیک به 

بررسی مشکلات مردم پرداخت.

هشدار درباره سفر به ایران
نماینده ویژه آمریکا در امور ایران در صفحه 
توئیترش نوشت: ما همچنان به تمام آمریکایی ها 
نسبت به سفر به ایران هشدار می دهیم. رابرت 
مالی نماینده ویژه آمریکا در امور ایران در صفحه 
توئیترش با بازنشر اطلاعیه وزارت امور خارجه 
این کشور در تاریخ دوم آگوست2۰2۱ که 
در آن از شهروندان آمریکایی خواسته شده 
بود به ایران سفر نکنند، نوشت: ما همچنان به 
تمام آمریکایی ها نسبت به سفر به ایران هشدار 
می دهیم.  وزارت امور خارجه آمریکا در این بیانیه 
از شهروندان خواسته بود به خاطر خطر آنچه 
»آدم ربایی، بازداشت خودسرانه، زندانی شدن 
شهروندان آمریکایی« خوانده شده بود و به دلیل 

شیوع ویروس کووید۱۹ به ایران سفر نکنند.

انتصاب مدیرکل زندان های 
استان تهران 

علی رستمی، مدیر دفتر آموزش و پژوهش 
سازمان زندان ها به عنوان مدیرکل جدید زندان های 
استان تهران معرفی شد. مراسم تکریم و معارفه 
مدیرکل زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی استان 
تهران با حضور محمدمهدی حاج محمدی رئیس 
سازمان زندان ها، محمدجواد حشمتی مهذب 
رئیس کل دادگستری استان تهران و جمعی از 
مسئولان سازمان زندان ها برگزار شد. حاج محمدی 
در این مراسم ضمن قدردانی از سیدحشمت ا... 
حیات الغیب، مدیرکل سابق زندان های استان 
تهران گفت: سال گذشته چنین روزهایی بود که 
خدمت بنده در سازمان زندان ها آغاز شد و امروز 
بهانه ای است برای اینکه من به اتفاقات آن روز 
مراجعه کنم. آن روز مهمان جلسه ما حجت الاسلام 
والمسلمین محسنی اژه ای ریاست کنونی قوه 
قضائیه بود و امروز مناسب دانستم بخشی از 
فرمایشات ایشان را بازخوانی کنم؛ زیرا حتما 

می تواند مفید باشد.

 نامه برای مسکوت ماندن 
طرح تفکیک وزارت راه 

رئیس کمیسیون عمران مجلس با اشاره به نامه 
رئیس جمهور برای مسکوت ماندن طرح تفکیک 
وزارت راه و شهرسازی تاکید کرد: بدون ایجاد 
وزارت مسکن، ساخت سالانه یک میلیون واحد 
مسکونی با چالش مواجه خواهد شد. محمد رضا 
رضایی کوچی بیان کرد: با وجود اینکه روز یکشنبه 
گزارش کمیسیون عمران در خصوص کلیات طرح 
تفکیک وزارت راه وشهرسازی در صحن مجلس 
قرائت شد و قرار بود امروز موافقان و مخالفان 
نظرات خود را ارائه کنند و این طرح بررسی شود، 
اما این طرح از دستور کار مجلس کنار رفت. وی 
اظهار کرد: آقای رئیسی طی نامه ای خواسته اند که 
این طرح فعلا مسکوت مانده و سال آینده مطرح 
شود. باتوجه به اینکه یکی از شعارهای ایشان 
ساخت سالانه یک میلیون واحد مسکونی بود، 
اگر وزارت مسکن ایجاد نشود، این کار به سادگی 

انجام نخواهد شد.

 تمایل چین به همکاری با
 دولت جدید ایران 

وزیر امورخارجه ژاپن گفت که در جریان سفر 
خود به تهران با دولت جدید ایران درباره وضعیت 
خاورمیانه و همکاری برای برقراری ثبات در این 
منطقه رایزنی خواهد کرد. توشیمیتسو موتگی 
گفت که قصد دارد هفته آینده به ایران، ترکیه، 
مصر، اردن، فلسطین، قطر و سرزمین های اشغالی 
سفر و درباره امنیت منظقه و مقابله با پاندمی کرونا 
رایزنی کند. موتگی تصریح کرد: در جریان سفر 
خود من بر تعهدمان نسبت به خاورمیانه که )ژاپن( 
سال ها به برقراری صلح و آرامش در آن کمک کرده 
است، تاکید خواهم کرد. وی با اشاره به آغاز به کار 
دولت جدید در ایران و همچنین کابینه جدید رژیم 
صهیونیستی افزود: می خواهم درباره وضعیت این 
منطقه تبادل نظر صادقانه ای با این دولت های 
جدید داشته باشم و با آنها برای ترویج ثبات منطقه 

از نزدیک همکاری کنم.

  برجام؛ راهکار عبور از بحران
ادامه از صفحه اول|  به خصوص با توجه به 
اینکه عده ای در مجلس هنوز که هنوز است، به شدت 
مخالف برجام هستند درحالی که مقدمه راهکار و 
عبور از این بحران، برجام است. دکتر روحانی در 
آخرین روز ریاست جمهوری خود در مصاحبه ای که 
از صداوسیمای جمهوری اسلامی ایران پخش شد، به 
صراحت اعلام کرد اگر مبنا آنچه مقام معظم رهبری 
فرمودند، باشد توافق امکان پذیر است و تقریبا هم 
انجام شده ولی اگر مبنای کار و شروط قانون مصوب 
مجلس باشد، به این معناست که ما به توافق نخواهیم 
رسید و اگر هم قرار باشد برسیم، مذاکرات بسیار 
طولانی خواهد بود. موضوعی که به نظر می رسد نه 
به نفع ماست و نه شرایط جهانی ایجاب می کند که 
چنین رویکردی داشته باشیم چون روزبه روز اجماع 
علیه ما بیشتر خواهد شد. درحقیقت بنا به گفته 
رئیس جمهور سابق، توافق در دسترس است اگر مبنا 
همان باشد که قبلا اعلام کردیم ولی اگر مبنا قانونی 
که به نوعی ایجاد مزاحمت برای مذاکرات بود، باشد به 
این معناست که خودبه خود دیگر به توافق نخواهیم 

رسید یا بسیار طولانی خواهد شد.

اخـــبار کوتاه

سخن روز

رئیس قوه قضائیه:

 دیوان عالی کشور جای مصلحت اندیشی نیست 
 بر اساس مر قانون و استنباط قضات صاحب نظر دیوان، رای وحدت رویه صادر شود

رئیس قوه قضائیه گفت: دیوان عالی 
و  نیست  مصلحت اندیشی  جای  کشور 
باید بر اساس مر قانون و استنباط قضات 
رویه  وحدت  رأی  دیوان،  صاحب نظر 
حجت الاسلام والمسلمین  شود.  صادر 
محسنی اژه ای طی سخنانی در نشست 
هیات عمومی دیوان عالی کشور از این 
دیوان به عنوان بالاترین مرجع قضایی یاد 
کرد و وظایف مهم این مجموعه را نظارت 
بر احکام دادگاه ها و صدور رأی وحدت رویه 
درباره موضوعات قضایی مورد اختلاف 
عنوان کرد. وی با تاکید بر تقویت نظارت 
بر احکام دادگاه ها در کنار رسیدگی به 
فرجام خواهی ها و اعاده دادرسی ها و اعمال 
ماده 4۷۷ به مسئولان و قضات دیوان 
توصیه کرد برای جلوگیری از نقض مکرر 
آرای قضایی صادره؛ آرایی را که به دلیل 
اشکالات ماهوی و شکلی از سوی دیوان 
نقض می شود، مورد آسیب شناسی قرار 
دهند. رئیس دستگاه قضا تاکید کرد: 
دیوان عالی هرچند وقت یک بار اشکالاتی 
را که در آرای قضایی مشاهده می کند که 
به صورت مکرر اتفاق می افتد، به ستاد 
قوه قضائیه اعلام کند تا هم در دستور 
کار آموزشی قرار گیرد و هم در صورت 

لزوم با صدور بخشنامه و دستورالعمل از 
تکرار آن جلوگیری شود. محسنی اژه ای 
درباره وظیفه دیگر دیوان عالی کشور برای 
صدور رای وحدت رویه درباره مسائلی 
که مورد برداشت و تفاسیر مختلف قرار 
می گیرند، به قضات دیوان عالی توصیه 
کرد از مصلحت اندیشی در اظهارنظر درباره 
این موضوعات اجتناب کنند. رئیس قوه 
قضائیه بیان کرد: دیوان عالی کشور جای 
مصلحت اندیشی نیست و باید براساس مر 
قانون و استنباط قضات صاحب نظر دیوان، 
رای وحدت رویه صادر شود. محسنی اژه ای 
همچنین با اشاره به شفاف نبودن برخی 
قوانین، که موجب برداشت ها و تفاسیر 
مختلف می شود، از قضات دیوان عالی کشور 
خواست هرجا به قانونی برخورد کردند که 
به دلیل فقدان صراحت موجب اختلاف 
می شود، نظر کارشناسی خود را برای 
اصلاح قانون توسط مجلس اعلام کنند. 
رئیس دستگاه قضا تاکید کرد: قوانینی 
که وضع می شوند باید صراحت و شفافیت 
داشته باشند، اما گاهی برخی قوانین 
دارای این شفافیت نیستند که باید مورد 
آسیب شناسی قرار گیرند. محسنی اژه ای 
همچنین با تقدیر از تشکیل شورای علمی 

در دیوان عالی کشور برای بررسی کیفی 
احکام دیوان و آرای وحدت رویه در عین 
حال متذکر شد که این شورا نمی تواند 
رای وحدت رویه را تصویب کند؛ بلکه 
این کار از وظایف هیات عمومی دیوان 
است. رئیس قوه قضائیه خاطرنشان کرد: 
آنچه از سوی دیوان عالی به عنوان حکم 
یا رای وحدت رویه صادر می شود باید واجد 
استدلال های قوی و شفاف و دقیق باشد تا 
خود این آرا موجب برداشت ها و تفاسیر 
مختلف نشود. حجت الاسلام والمسلمین 
زحمات  از  تقدیر  با  محسنی اژه ای 
و تلاش های مدیران و کارکنان دیوان 
و  پرونده ها  کاهش  برای  کشور  عالی 
جهت  در  گرفته  صورت  تلاش های 
به روزرسانی آرای وحدت رویه، بر لزوم 
دقت در صدور نظرات و انشای آن ها تاکید 
کرد تا نظرات دیوان از لحاظ محتوایی و 
شکلی کمترین نقد را داشته باشند. در این 
نشست قضات دیوان عالی کشور در حضور 
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای 
به بحث و بررسی نحوه ترتیب اثر دادن به 
توبه محکومان مجازات های تعزیری پس 
از قطعی شدن آرای صادره پرداختند که 
دادستان کل کشور و رئیس قوه قضائیه نیز 

نظرات خود را در این خصوص ارائه کردند. 
در این نشست همچنین تعدادی از قضات 
دیوان عالی کشور با تقدیر از رهبری به 
واسطه انتصاب رئیس دستگاه قضا از میان 
چهره های درون قوه قضائیه، این انتصاب را 
موجب تسریع در روند تحول نظام قضایی 

در دوره تحول و تعالی دانستند.

»آرمان ملی« از اظهارات جنجالی درباره حقوق دریافتی رئیس جمهور سابق روایت می کند:  

»حقوق 350 میلیونی«روحانی رمز جدید تخریب؟
  رئیس دفترحسن روحانی: صحت ندارد

 350 میلیون پاداش نیست؛ مابه التفاوت پرداخت بیمه است
آرمان ملی- حمید شجاعی: دولت سیزدهم به 
ریاست سیدابراهیم رئیسی هنوز کار خود را آغاز نکرده 
و هنوز مردان دولت دوازدهم کارها را پیش می برند. این 
در حالی است که حسن روحانی دیگر رئیس جمهور 
نیست، اما با همان حواشی دوران ریاست جمهوری مواجه 
است و هر از چندی مخالفانش مساله ای را دستاویز و 
شروع به حمله به وی می کنند. جدیدا نیز گویا وقتی 
سوژه ای نیافته اند به سراغ دریافتی حسن روحانی در 
زمان بازنشستگی رفته و آن را برجسته  کرده اند. در 
حالی که به نظر می رسد آنچه در خصوص دریافتی 35۰ 
میلیونی روحانی در جهت پاداش بازنشستگی مطرح 
شده، صحت ندارد. چنانکه دفتر رئیس جمهور سابق نیز با 
تکذیب این ادعا گفته »عدد 353 میلیون تومان که سبب 
برخی سوءتفاهمات شده بود، نه پاداش بازنشستگی 
رئیس جمهور سابق بلکه مابه التفاوت حق بیمه ای بود 
که ایشان باید برای تغییر صندوق بازنشستگی خود به 

صندوق بازنشستگی کشوری پرداخت می کرد.«
 دستاویز تازه تخریب

قرار نیست حتی بعد از پایان دولت دلواپسان دست 
از سر روحانی بردارند. تا دیروز که رئیس جمهور بود از 
عملکردهایش درحوزه های مختلف ایراد می گرفتند، 
وزرایش را به مجلس می کشاندند و گاه دستاوردهای 
دولت را به هیچ می گرفتند؛ امروز نیز بهواسطه عملکرد 
دیروز او را تخریب می کنند. جدید ترین بعُد ماجرا اما 
در جهت ایجاد حواشی پیرامون رئیس جمهور سابق 
به بحث حقوق بازنشستگی حسن روحانی بر می گردد 
که برای عده ای خاطره حقوق های نجومی را زنده کرده 
است. بحث حقوق های نجومی از ابتدای دولت روحانی 
از سوی مخالفان دولت در مقابل ماجرای املاک نجومی 
که جریان حامی دولت مطرح کرده بود، به میان آمد و از 
همان ابتدا نیز بسیاری از مردان روحانی را پیرامون این 
مساله زیر سوال بردند. با گذشت چند سال از آن دوران  و 
رخدادهای جدید ماجرای حقوق های نجومی کم کم به 
حاشیه رفت و کمرنگ شد  تا اینکه چندی پیش حسن 

نوروزی نماینده اصولگرا و عضو کمیسیون حقوقی و 
قضایی مجلس درباره بازنشستگی حسن روحانی با بیان 
اینکه کنترل کردن افزایش های بی رویه حقوق ها واجب 
است، گفت: » این درآمدهای شرکت  آب، برق و بانک های 
خصوصی باید کنترل شوند؛ اینکه رئیس جمهور برای 
بازنشستگی ماهی 35۰ میلیون دریافت کند، غلط است؛ 
اگر 25 تا 3۰ میلیون باشد اشکالی ندارد اما 35۰ میلیون 
باید کاسته شود.«  همین صحبت های وی کافی بود تا 
برخی دوباره بحث حقوق های نجومی را مطرح کنند. آن 
هم در زمان و زمانه ای که جامعه شرایط بغرنج اقتصادی 
را می گذراند و با مشکلات معیشتی بسیاری روبه رو است. 
لذا شاید با توجه به شرایط فعلی جامعه این بهترین سوژه 
برای اصولگرایان و مخالفان روحانی بود که دوباره وی را 
آماج حملات خود قرار دهند و با طرح این مساله مردم را 
نسبت به رئیس جمهور پیشین بدبین تر کنند. از طرفی 
این مطالب در حالی مطرح می شود که جامعه هنوز 
ماجرای دنا پلاس را فراموش نکرده و برای این پرسش 
هنوز پاسخی نیافته است؟ دوره ریاست جمهوری روحانی 
به سر آمد اما گویا برخی قصد دارند در هر موردی با ربط 
و بی ربط پای حسن روحانی و عملکرد هشت ساله اش را 
به میان بکشند. در حالی که خودشان نیز چندان کارنامه 

درخشانی به جهت عملکردی و رضایت عمومی ندارند.
  تفاوت فاحش

حقوق 3۰۰ میلیونی برای حسن روحانی در شرایطی 
مطرح می شود که اگر به صحبت ها و اظهار نظرهای پیش 
از این از سوی برخی مقامات مسئول یا مطلع رجوع کنیم، 
خواهیم دید که تفاوت فاحشی با آنچه حقوق بازنشستگی 
از سوی روحانی عنوان  شده، دارد. 23 اسفند ماه سال 
۱3۹5، غلامرضا مصباحی مقدم، عضو مجمع تشخیص 
مصحلت نظام اعلام کرده بود که بر اساس مصوبه دولت، 
سقف حقوق مدیران کشور زیر ۱۰ میلیون تومان است 
که برای شخص رئیس جمهور  این رقم ۹ میلیون و 
5۰۰ هزار تومان است. از سوی دیگر همان زمان و در 
سال ۹5  هم احمد توکلی، رئیس هیأت مدیره دیده بان 

شفافیت و عدالت گفته بود یکی از وزرای دولت ماهیانه 
35 میلیون حقوق می گیرد. از طرفی محمدباقر نوبخت، 
رئیس سازمان برنامه و بودجه سخنگوی وقت دولت هم 
در پاسخ به این سوال که حقوق حسن روحانی چقدر 
است گفته بود: من عضو هیات علمی هستم. حقوق من، 
دریافتی عضو هیات علمی است و آقای رئیس جمهور 
نیز عضو هیات علمی است و همان حقوق را می گیرد. 
لذا اگر بنا را بر اظهارات نوبخت بگذاریم،سقف حقوق 
اعضای هیات علمی در ایران با درجه استادی حدود 35 
تا 4۰ میلیون تومان در ماه است. در نتیجه به نظر می رسد 
مطالب مطروحه برای دریافتی حسن روحانی در جهت 
حقوق بازنشستگی چندان دقیق و مستدل نیست. لذا 
بهتر است نمایندگان به جای پرداختن به چنین مسائل 
حاشیه ای که بیشتر اذهان جامعه را درگیر می کند به 
همکاری با دولت جدید در جهت حل مشکلات مردم و 
کشور همت گمارد تا جامعه نیز از این وضعیت نه چندان 

مطلوب خارج شود.
  تکذیب یک ادعا

دفتر رئیس  دولت تدبیر و امید ادعای مطرح شده از 
سوی یکی از نمایندگان مجلس درباره حقوق بازنشستگی 
حسن روحانی را تکذیب کرد. این دفتر در اطلاعیه 
خود تاکید کرده که عدد 35۰ میلیون تومان حقوق 
ماهیانه که نماینده مورد نظر ادعا کرده، چنان بزرگ و 
اغراق آمیز است که بعید است کسی در کذب بودن آن 
تردید کند. در این اطلاعیه همچنین تاکید شده که 
ادعاهای قبلی درخصوص پرداخت پاداش بازنشستگی 
به رئیس جمهور نیز فاقد صحت است و پیش از این 
روابط عمومی ریاست جمهوری در این باره توضیحاتی 
را منتشر کرده است؛ عدد 353 میلیون تومان که در آن 
زمان در یک مکاتبه اداری مورد توجه قرار گرفته و سبب 
برخی سوءتفاهمات شده بود، نه پاداش بازنشستگی 
رئیس جمهور سابق بلکه مابه التفاوت حق بیمه ای بود 
که ایشان باید برای تغییر صندوق بازنشستگی خود به 

صندوق بازنشستگی کشوری پرداخت می کرد.

خدا رئیسی را از حامیان 
مصنوعی مصون قرار دهد

احمد دستمالچیان
تحلیلگرمسائلبینالملل

یـــادداشت

عدم  توجه به حل مشکلات واقعی مردم  تبعات منفی زیادی 
برای کشور دارد که مهم ترین آن، نارضایتی جامعه است. برخی 
دانسته یا نادانسته تمایلی به اولویت قرار دادن مشکلات اصلی 
جامعه ندارند که از جمله آنها می توان به مشکل کم آبی در 
شهرهای جنوبی اشاره کرد؛ مشکلی که پیامدهای تلخی به همراه 
داشت. از سوی دیگر بخش های زیادی از جامعه گرفتار مشکلات 
اقتصادی هستند که وظیفه نمایندگان مجلس برنامه ریزی و 
ارایه طرح برای حل این مشکلات با کمک دولت است. قابل 
پذیرش نیست که مردم کشورمان ساعت ها در صف های طولانی 
برای خرید یک کیلو مرغ و گوشت وارداتی بایستند. با توجه به 
این شرایط باید به این سوال پاسخ داده شود که چرا نمایندگان 
مجلس توجه جدی به مشکلات مردم ندارند و به جای ارایه طرح 
برای کاهش فقر و بیکاری، به بررسی طرح های حاشیه سازی 
مانند صیانت از حقوق کاربران فضای مجازی می پردازند. طرح 
صیانت از موضوعاتی بود که  نخستین بار در مجلس دهم مطرح 
شد که با درایت موجود در آن مقطع، از دستور کار مجلس 
خارج شد. همگان می دانند که مسائل مهمتری از طرح فضای 
مجازی در کشور وجود دارد که مجلس باید آنها را مورد بررسی 
قرار دهد؛ به عنوان نمونه بررسی گزینه هایی که برای تصدی 
وزارتخانه ها معرفی  می شوند، از اهمیت زیادی در این مقطع 
برخوردار است. اکنون که نیاز است همگان دست یاری به دولت 
جدید بدهند و در انتخاب وزرا و مدیران با هدف تشکیل کابینه 
قوی با دولت همراه شوند، چرا اولویت مجلس باید بررسی 
طرح هایی باشد که اولویت نخست مردم نیست؟ در روزهای 
اخیر شاهد بودیم که نمایندگان اصرار به بررسی طرح صیانت 
از فضای مجازی با توجه به اصل 85 قانون اساسی را دارند. این 
در حالی که اصل 85 قانون اساسی برای شرایطی در نظر گرفته 
شده که کشور در وضعیت بسیار حیاتی قرار دارد و نیاز است با 
کمترین وقفه مهمترین تصمیمات اتخاذ شود. چه ضرورتی دارد 
در شرایط کنونی مردم را با بررسی طرح صیانت از فضای مجازی 
که با انتقادات زیادی روبه رو است، تحریک کنیم و آن را بدون 
بررسی همه جانبه به مرحله اجرا بگذاریم.  طرح صیانت از حقوق 
کاربران فضای مجازی  باید با حضور کارشناسان مربوط در صحن 
علنی مجلس مورد بررسی قرار گیرد و نمایندگان هم از دولت 
درخواست کنند تا نظرات خود را نسبت به اجرای طرح صیانت 
از فضای مجازی اعلام کند. قوه مجریه مسئول اجرای مصوبات 
مجلس است و نمایندگان باید برای اجرای طرحی با این درجه از 
اهمیت، از نظرات کارشناسان در دولت سیزدهم استفاده کنند. 
اکنون این سوال مطرح است که چرا برخی نمایندگان مجلس 
اصرار دارند که طرح صیانت از فضای مجازی باید درحالت اصل 
85قانون اساسی مورد بررسی قرارگیرد. هدف نمایندگان مجلس 
چیست که اجازه نمی دهند طرح صیانت از فضای مجازی در 
وهله نخست مورد بررسی دولتمردان قرار گیرد و پس از آن در 

قالب لایحه به مجلس ارسال شود؟

دغدغه مردم معیشت است، نه فضای مجازی 

آرمان ملی: شاید تا قبل از اسفند 
۹8 کمتر فردی این تصور را داشت که 
دغدغه مردم جهان به ویژه ایران تا امروز 
که 2۰ مرداد ۱4۰۰ است، به یک نام 
خلاصه شود»کرونا«. مسئولان پس از 
آغاز ابتلا به کرونا در ایران وعده های 
زیادی برای ریشه کن شدن این بیماری 
در ماه های آینده را می دادند، اما پس از 
زمانی به این نتیجه رسیدند که پایان 
زودهنگام کرونا تنها یک رویاست و هر 
روز بر تعداد مبتلایان افزوده می شد 
تا اینکه واکسن این بیماری کشف و 
جهان امیدوار به پایان تلفات ناشی از 
کرونا شد، اما داستان واکسن در ایران 
غم انگیز بود. هفت واکسن در داخل 
ساخته شد، اما تنها برکت معروف شد 
و خبری از واکسن های بعدی نبود. 
سینوفارم، آسترازنکا و برکت سه واکسنی 
است که در مراکز تعیین شده به مردم 
تزریق می کنند؛ اما نکته قابل تاملی در 
این میان وجود دارد و آن هم افزایش 
مرگ و میرهای ناشی از کرونا در کشور، 
هم راستا با سکوت مسئولان و صرف 

وقت آنها به موضوعات غیرضروری!
 کرونا بحث اصلی مجالس اروپایی

وظیفه مسئولان در شرایط بحرانی 
این روزها بدون شک در اولویت قرار دادن 
بررسی راهکارهایی برای کاهش ابتلای 
جامعه به کرونا و جلوگیری از تلفات 
ناشی از این بیماری است. این تلاش ها 
جهانی است؛ به عنوان نمونه دولت ایتالیا 

از بیم گسترش بیشتر کرونا ۱۱شهر 
این کشور را قرنطینه کرده و مدرسه ها، 
دانشگاه ها، رستوران ها و بسیاری از 
اماکن عمومی در این شهرها و برخی 
شهرهای دیگر بسته شده است. براساس 
بخشنامه دولت، ورود به شهرهایی که 
کانون شیوع کرونا هستند و خروج 
از آن ها تا اطلاع ثانوی و بدون مجوز 
ممنوع است. فعالیت های بزرگ ورزشی 
و فرهنگی از جمله مسابقات لیگ فوتبال 
و کارناوال و... نیز هم تعطیل شدند. این 
قرنطینه جدی است و مانند ایران نیست 
که نظارتی صورت نگیرد تا به محض 
اعلام قرنطینه، بر تعداد مسافران شمال 
افزوده شود. با مرور رویکرد مجالس 
در کشورهای دیگر این نتیجه به دست 
می آید که تمرکز نخست و جدی آنها 
در راستای ارایه طرح هایی برای کنترل 
بیماری کروناست و حتی به اندازه ای در 
این امر مصمم هستند که چالش های 
جدی درمیان آنها پدیدار می شود و 
نمونه آن مربوط به چندی پیش است 
که نشست یکی از کمیته های سنای 
آمریکا به صحنه جدال لفظی میان راند 
پال سناتور جمهوریخواه و دکتر آنتونی 
فائوچی مدیر موسسه ملی بیماری های 
عفونی و آلرژی در آمریکا و مشاور بایدن 
تبدیل شد که هر یک دیگری را متهم به 
دروغگویی در مورد ویروس کرونا کردند.

  صیانت از جان مردم یا...؟
شرایط ایران با کشورهای اروپایی 

تفاوت دارد و کرونا اولویت نخست 
پارلمان ایران نیست . تنها یک شخصیت 
در مجلس است که هیچ گاه ماسک 
از چهره بر نمی دارد و با اینکه ریاست 
مجلس را بر عهده دارد، اما سعی می کند 
وظیفه  که  نمایندگانی  ناکارآمدی 
برنامه ریزی برای تسریع در کاهش ابتلا 
و مرگ و میر مردم را دارند، جبران کند. 
با مرور اخبار مجلس مشاهده می شود 
محمدباقر قالیباف بیش از دیگر حاضران 
در مجلس به بیان دغدغه های جامعه از 
افزایش ابتلا به کرونا گفته و از نمایندگان 
خواسته تا با تشکیل جلساتی به همکاری 
با نهادهای مسئول در امر کاهش ابتلا 
به کرونا بپردازند؛ مانند روز دوشنبه 
که رئیس مجلس در نامه ای به رئیس 
کمیسیون بهداشت و درمان مجلس 
خواستار این شد که با توجه به روند 
صعودی آمار فوتی های روزانه کرونا، 
جلسه ویژه کمیسیون بهداشت برای ارائه 
راهکارهای مدیریت موج جدید تشکیل 
شود. قالیباف گفته است: » باتوجه به 
اوج گیری جدید شیوع ویروس کرونا، 
تحت فشار قرار گرفتن ظرفیت های 
نظام سلامت، فشار زیاد کاری به کادر 
جهادگر درمان، وضعیت نگران کننده 
میزان مراجعه به مراکز درمانی بر حسب 
گزارش های میدانی و همچنین روند 
صعودی آمار فوت شدگان روزانه،  لطفا 
به صورت فوری جلسه ویژه کمیسیون 
بهداشت و درمان را تشکیل داده و ظرف 

48 ساعت نظر کارشناسی خود مبنی بر 
راهکارهای مدیریت موج جدید شیوع 
ویروس کرونا را جمع بندی و به دولت 
مستقر و ستاد ویژه کرونا اعلام کنید 
و همچنین گزارش نهایی را در اسرع 
وقت در صحن مجلس قرائت فرمایید.« 
رئیس  است  مشخص  که  همانطور 
مجلس بر همکاری با دولت برای توقف 
قربانیان کرونا تاکید دارد، اما برخی دیگر 
از نمایندگان هستند که هم وغم آنها 
پیگیری موضوعاتی است که ارزشی در 
قبال تدبیر برای کاهش ابتلا به کرونا در 
جامعه ندارد. طرح هایی مانند صیانت 
از کاربران فضای مجازی که پیش از 
این در مجلس دهم هم مطرح و کنار 
گذاشته شد یا برخی نمایندگان هستند 
که در گفت وگو با خبرنگاران چهره ای 
نگران از افزایش قربانیان کرونا از خود 
به تصویر می کشند تا به نوعی با جلب 
اعتماد عمومی و آگاه نشان دادن خود، 
درب های رسیدن به پست های دولتی 
را بگشایند. برخی دیگر از نمایندگان هم 
هستند که به رغم تاکیدات مقامات ارشد 
کشور مبنی بر عدم خروج از مجلس 
برای رسیدن به دولت، وقتی که باید 
صرف خدمت رسانی به مردم و کمک 
برای ارایه راهکار کاهش ابتلا به کرونا 
شود را در لابی  و مذاکره برای تصدی 
کرسی وزارت می گذارند. مشخص نیست 
نمایندگانی که با شعار خدمت به مردم 
توانستند به بهارستان برسند، چگونه 
می توانند اعتماد مردم داغدیده از کرونا 
را در مناصب دیگر کسب کنند. بدون 
تردید می توان اذعان داشت که این دسته 
از مسئولان زودتر از مبتلایان به کرونا 

آسیب خواهند دید.

 صیانت از جان مردم مهم است یا فضای مجازی؟

قالیباف تنها در بهارستان برای نبرد با کرونا!  
  نمایندگان! رفتن به دولت بیخیال، به فکر جان مردم باشید

محمدرضا بادامچی 
نمایندهمجلسدهم


